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28-04-2022 

 

Referat bestyrelsesmøde d. 21.04.22 kl. 09.00 – 16.00 
 
Sted: Severin, Skovsvinget 25 5500 Middelfart 

Deltagere: Janne G. Mortensen, Vivi Terp, Mads Edwards, Søren Romar, Michael H. Knudsen, 

Nikolaj Olsen 

Afbud:  

Fra Sekretariatet: Kirstine Bach Storgaard (referent) 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt. 

 

2. Godkendelse af sidste referat 

Godkendt. 

 

3. Konstituering 

Formand: Mads Edwards  

Næstformand: Nikolaj  

Kasserer: Søren Romar  

 

4. Gennemgang forretningsorden for bestyrelsen 

Herunder drøftelse af suppleanternes deltagelse i bestyrelsesarbejdet. 

  

Muligheder, fordele og ulemper ved at suppleanter deltager mere aktivt i det dag-

lige bestyrelsesarbejde blev drøftet.  

 

Det blev besluttet at fastholde beslutningen om, at suppleanterne ikke deltager 

fast ved møderne, men forespørges på deltagelse og bidrag til enkeltstående op-

gaver. 

  

5. Siden sidst 

Nikolaj fortalte om en forsøgsordning på Sundholm i forhold til den nye reform 

hvor man forsøger sig med hurtig gennemstrømning.  

Nikolaj fortalte endvidere, at det er svært at få borgerne videre pga. pres. 

Billede er det samme flere steder i landet. 

Og så i forhold til den generelle søgning, hvor det opleves at der er stort pres på 

og søgning og der er generelt meget få – ingen ledige pladser. 

 

Michael fortæller at de oplever stigning fra ”almindelige” mennesker pga. skils-

misse, arbejdsløshed og andre uheldige forhold.  
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Søren: Heidi der har været ansvarlig for opdatering af Pladsoversigten har fået 

nyt job. Opgaven overtages af en medarbejder hos Søren. 

 

Historik og ejer: Ubbely har startet Pladsoversigten og er platformen tilknyttet 

SBH. Søren repræsenterer foreningen og samarbejder med Liselotte ved. Ubbely. 

 

Det blev aftalt, at Pladsoversigten evt. skal drøftes på et senere tidspunkt, når der 

er yderligere afklaring i forhold til den nye reform og hvilke rolle platformen evt. 

kommer til at spille her. 

 

I forbindelse med den nye reform er flere boformer gået i gang med at registrere 

afvisninger. Pt. foregår det i et excel-ark som er sat op, så info kan implementere 

si det system der er under udarbejdelse. 

Andre systemer og registreringsplatforme blev kort vendt. Herunder problematik-

ken ved registrering med / uden cpr nr. 

 

6. Status udspil ny hjemløsestrategi 

Det er ved Repræsentantskabsmødet aftalt, at høring tages op når udkast til ny 

lovgivning sendes i høring – forventet august – hvor der indkaldes til online 

møde. 

 

7. Indkomne forslag / henvendelser 

Fra Repræsentantskabsmødet: 

a. Kort drøftelse vedr. Ankestyrelsens beslutning om at man ikke kan klage over 

bortvisninger. Der er forskellige holdninger til om SBH skal reagere på dette. Det 

blev nævnt at vi kunne drøfte: Hvad er en god bortvisning? 

 

I forlængelse af Repræsentantskabsmødet har Vivi udarbejdet et udkast til et 

skriv (se bilag). 

 

Det blev drøftet hvad SBH’s holdning skal være og hvad foreningens opgave er. 

 

 Der er enighed om, at der skal indkaldes til onlinemøde før sommerferien. 

 Mødet skal være alle både medarbejder- og lederrepræsentanter. 

  

Udgangspunkt for dialog og diskussion på mødet skal være oplæg med udgangs-

punkt i det skriv Vivi har lavet. 

Det blev aftalt, at alle ser nærmere på oplægget og giver Vivi feedback og forslag. 

Deadline: hurtigt muligt og senest 18. maj. 

 

Det blev besluttet at afvikle online møde d. 1. juni kl. 08.00 – 09.30 inkl. 10 mi-

nutters pause. 
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Oplæg til diskussion skal rundsendes 23. maj. 

Det blev aftalt at aftale et møde med SAND inden onlinemødet. Søren kontakter 

SAND for nærmere aftale. 

 

b. SAND ønsker husordener fra boformerne -  

Vi opfordrer til at alle kigger på husordner og laver et servicetjek. 

Vi skal ikke ensarte husordner. 

Vi kan invitere SAND med til et kommende møde, hvor vi drøfter husordener. 

 

Det blev besluttet at der skal arbejdes videre med punktet  

 

8. Handleplan / strategi, herunder kommunikation til og med medlemmerne. 

Gennemgang og opdatering af handleplan fra 23. august 2021.  

 

Bilag: Strategi og handleplan, Arbejds- og handlingsplan og Årshjul  

 

Handleplanen blev opdateret. 

 

Sekretariatet laver tilbud på arbejde med LinkedIn og bestyrelsen tager herefter 

stilling til og derfra beslutter næste skridt. 

 

9. Repræsentantskabsmøde 2022 31. marts -1. april 

a. Evaluering og opsamling 

 

Der er generelt kommet positivt feedback. 

 

Input:  

Der skal være tid til snak rundt om bordene i forbindelse med oplæg. 

Online oplæg skal kun være hvis det er absolut nødvendigt. 

Der skal forsat være god tid til uformel sparring og netværk. 

 

 

10. Årsmøde 2022: 

a. Dato er fastsat til 5.-6. oktober. Booking er på plads hos Munkebjerg. Der skal 

tages stilling til om reservation / booking evt. skal opjusteres i antal. Kapacite-

ten i forhold til overnatninger hos Munkebjerg er begrænset, men der er andre 

muligheder i Vejle, som kan formidles via Munkebjerg. 

 

Det blev aftalt, at tilmeldingen åbnes ultimo april og at programmet tilgår lø-

bende. I forhold til kapacitet sørger sekretariatet for dialog med Munkebjerg og 

sikrer så mange værelser som muligt med back-up hos andre hoteller i Vejle. 
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b. Program / fagligt indhold – det er tidligere aftalt at planlægningen af det faglige 

indhold i det store skal være på plads i løbet af de kommende måneder og er 

fastlagt på denne side af sommerferien. 

 

Næste skridt og hvem gør hvad aftales. 

 

Fra Repræsentantskabsmødet er følgende forslag til emner til årsmødet: 

Efterforsorg 

Ensomhed 

Samarbejde med psykiatrien 

Center for Ungdomsforskning kan komme og holde oplæg 

Housing First for unge  

Samarbejde med KRIM – Den gode løsladelse 

Vi skal lære mere om hinanden. Dele erfaringer. Eventuelt oplæg fra boformer. 

 

Overskrift / tema: Mangfoldighed – både internt og eksternt 

Som kan være med til at vise hvor forskelligt der arbejdes rundt omkring og at 

SBH’s medlemmer er med til at give mangfoldighed til området. 

 

Vejen til målet for borgeren er mangeartet 

 

Hvad er bevæggrunden for at vi er på markedet? 

➔ Oplæg ved Selveje Danmark v. Kaare  

 

Muligheder: 

➔ Mindre workshops / oplæg v. medlemmer 

➔ Samarbejde med kommunerne 

➔ Samarbejdsmodel (m. kommunerne) Oplæg v. Københavns Kommune 

➔ Teoretisk oplæg som er tæt på praksis – forslag: Svend Brinkmann. 

➔ Kira Vest, Hjem til alle i forbindelse med hjemløsereformen 

 

Aftenunderholdning – mulighed: Musik, stand up, tryl ….. 

 

Det blev aftalt, at Nikolaj, Janne, og Vivi samler trådene i forhold til oplæg og ind-

hold på årsmødet. 

Deadline for program er 1. juli. 

 

11. Økonomi 

a. Intet nyt. 

 

12.  Næste møde 

 

Datoer for kommende møder aftales. 
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22. august 2022 09.00 - 11.00 – online 

1. november 2022 09.00 – 15.30 – Severin 

10. januar 2023 09.00 - 11-00 – online 

21. februar 2023 09.00 – 15.00 – Severin 

 

Generalforsamling 

30. – 31. marts 2023 - Munkebjerg 

 

Punkter til dagsorden: Faste punkter og evt. indkomne punkter 

 

Dagsorden tilgår ca. 1 uge inden mødet. Punkter til dagsorden – udover de faste, 

kan løbende fremsendes til sekretariatet. 

 

 Bilag: Årshjul for bestyrelsen. 

 

13.  Eventuelt 

 

Søren orienterede om en henvendelse fra Komponent vedr. uddannelse. 

Det var en generel drøftelse af efter- og videreuddannelse på området. 


